
 

 

Besvarelse af spørgsmål nr. 574 (Alm. del), som Folke-
tingets Sundhedsudvalg har stillet til indenrigs- og 
sundhedsministeren den 21. september 2006 
 

Spørgsmål 574: 
"Ministeren bedes kommentere ledende artikel: ”Livsfarlige læger” samt 

tilhørende artikler om vagtlægeordningen i Ekstra Bladet den 17. septem-

ber 2006." 

 

Svar: 
Der refereres i spørgsmålet til den ledende artikel: ”Livsfarlige læger” samt 

tilhørende artikler om vagtlægeordningen, som har været bragt i Ekstra 

Bladet den 17. september 2006. Der rejses i artiklerne kritik af vagtlæge-

ordningen, bl.a. med udgangspunkt i en konkret sag vedrørende kulturmini-

ster Brian Mikkelsens kontakt til lægevagtsordningen. Det anføres bl.a., at 

vagtlægerne ikke giver sig tid nok til patienterne, samt at det mangelfulde 

tilsyn koster mennesker livet. Det anføres også, at vagtlægerne har ekstra 

travlt i weekenden, og at flere og for mange diagnoser derfor bliver stillet 

efter telefonkonsultation.  

 

Idet jeg indledningsvist skal understrege, at jeg ikke har mulighed for at 

vurdere hændelses- og behandlingsforløbet i den konkrete sag, som omta-

les i Ekstra Bladet, vil jeg henvise til mit svar af dags dato på spørgsmål nr. 

532 (alm. del) fra Folketingets Sundhedsudvalg, hvori jeg har givet en ud-

førlig beskrivelse af vagtlægeordningen. 

 

Jeg vil dog gerne understrege, at det er min grundlæggende opfattelse, at 

enhver lægefejl er én for mange. Jeg vil også gentage, at den senere tids 

fokus på vagtlægeordningen er en anledning til at vurdere om ordningen 

generelt kan forbedres. Jeg kan oplyse, at Sygesikringens Forhandlingsud-

valg og Praktiserende Lægers Organisation har aftalt, at der i den kom-

mende tid vil blive gennemført en udredning af de faglige forhold omkring 

lægevagtsordningen. Rapporten fra dette arbejde ventes at foreligge i star-

ten af 2007. Rapporten ventes samtidig at beskrive kommissoriet for et 

planlagt udvalgsarbejde vedrørende akutbetjeningen i sundhedsvæsenet i 

det nye kommunale struktur, der bl.a. ventes at omfatte en kortlægning af 

den eksisterende honorarstruktur i lægevagtsordningen. 

 

Jeg noterer med tilfredshed, at de ansvarlige overenskomstparter nu tager 

initiativ til relativt hurtigt at gennemføre et udredningsarbejde med henblik 

på at vurdere, om – og i bekræftende fald, hvilke – initiativer, der kan styrke 

kvaliteten i vagtlægeordningen.  
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